
A NEVELÉSTÖRTÉNETI ALBIZOTTSÁG ÜLÉSEI 

Az Albizottság 1977. március 16-án kibővített felolvasó és vitaülést tartott a Ratio Educationis 
közreadásának 200. évfordulója alkalmából. Az ülésen az Albizottság tagjain kívül 23 meghívott 
szakember vett részt. 

A vitaülés bevezetőjéül három előadás hangzott el. Mészáros István „A neveléstörténeti »új« 
problémái a Ratio Educationisban", Ravasz János „Néhány összehasonlító szempont a Ratio 
Educationis történetéhez" és Zibolen Endre „A Ratio Educationis metszeteinek néhány kérdése" 
címen tartott előadást. A vitában felszólaltak: Erdélyi Mária, Terray Barnabás, Kotnyek István, Náhlik 
Zoltán, Ladányi Andor, Klauszné Móra Magda. 

Az Albizottság 1977. máfus 18-án tartott ülésen meghallgatta Felkai László „A hazai pedagógiai és 
társadalomtudományi folyóiratok neveléstörténeti publikációi az utóbbi években" című beszámolóját. 
Az előadó áttekintette az 1974 és 1976 között i időszakban folyóiratokban megjelent neveléstörténeti 
publikációkat, s ezzel kiegészítette azt az értékelést, amelyet az Albizottság immár hagyományosan 
három évenként elvégez. Az előadás mindenekelőtt azáltal haladta meg a korábbi hasonló 
összefoglalásokat, hogy kiterjeszkedett a nem kimondottan pedagógiai tematikájú folyóiratokra is. 
Különös figyelmet keltett az előadásnak az a része, amely vidéki kiadványok jelentős neveléstörténeti 
puolikációit ismertette. Az értékes beszámoló felett élénk vita alakult ki. A résztvevők elismerésüket 
fejezték ki az előadónak és javasolták az előadás szövegének megjelentetését. 

A továbbiakban az Albizottság beszámolókat hallgatott meg. Orosz Lajos beszámolt az „Egyetemes 
neveléstörténet" c. kiadványsorozat további szerkesztési munkálatairól. Köte Sándor pedig az 
Albizottság tevékenységével kapcsolatos tárgyalásairól. 

Végül az Albizottság a titkár előterjesztésére munkatervi kérdésekben hozott határozatokat. Ezek 
sorában az Albizottság elhatározta, hogy 1978 első felében kibővített felolvasó és vitaülést tart az első 
magyar óvoda alapítása 150. évfordulója alkalmából, s .ezen megvitatja a magyar óvoda 150 éves 
fejlődésének különböző problémáit. Az Albizottság az e témakörben illetékes kutatókat 
közreműködésre kéri fel. , , , . 
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